

မင်္ဂလာပါ ကိုဟန်မျိုးဇော်

လူကြီးမင်း အမေးတွေကို ဖြေပေးလိုက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်မေးပေးလိုက်တာလေးတွေကိုလည်း ပြန်လည် ဆွေးနွေးပေးမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ (သိသလောက် လက်လှမ်းမှီ သလောက်ပေါ့ဗျာ။)

1) islam ဘာသာဝင်တွေက တစ်ခြားဘာသာဝင်တွေကို သတ်ချင် ကုသိုလ်ရတယ်ဆိုတာ ဟုတ်ပါသလား? ခင်ဗျားရော သတ်ဖြတ်ချင်က ကုသိုလ်ရတယ် ထင်ပါသလား?

အစ္စလာမ်မှာ အသက် တစ်ခုကို အချိုးနီး မသတ်ဖြတ်ရလို့ တားမြစ်ထားပါတယ်။ အကယ်၍ သတ်ဖြတ်ခဲ့သော် သူ့ကို အရေးယူရပါမယ်။ သတ်ဖြတ်မှုမှာ သတ်သူကိုသာအရေးယူရပါမယ်။ သတ်သူရဲ့ လူမျိုး-သတ်သူရဲ့ အမျိုး အနွယ်များကို လူမျိုးရေး မုန်းတီးအောင် ရန်မရှာရပါ။ ကုရ်အံ ၂:၁၇၈။ လူသတ်မှုကို အရေးယူသည့် ဆုံးဖြတ်တဲ့ တရားသူကြီးကလည်း လာဘ်ယူခြင်း- လူမျိုးရေးထားခြင်း၊ အယူဝါဒ ဂိုဏ်းအစွဲထားခြင်း ကင်းစွာဖြင့် တရားခံကို တရားခံအဖြစ် မျှတစွာ အရေးယူရပါမယ်။ ၁၇:၃၃ - ကုသိုလ်၊ အကုသိုလ် ဆိုတာက အပြစ်ရှိခြင်း မရှိခြင်း အပေါ်မူတည်ပြီး ဆင်ခြင်တာကြောင့် အပြစ်ရှိခြင်း အားလုံးဟာ အကုသိုလ်သင့်ပါတယ်။

2) ဝက်သား ကို ဘာကြောင့် မစားတာပါလဲ?

အစ္စလာမ်သာသနာက ဝက်သားကို အကပ္ပိယအသား အဖြစ် သတ်မှတ်ထားလို့ပါ။ အကပ္ပိယ အသား ဆိုတဲ့ သဘောတရားကို သိလိုရင် ပိဋကတ်တော် မဟာဝဂ္ဂ ၂၈၀၊ ၂၈၁ ကို ကြည့်ပါ။

3) ဦးပုဒ်စောင့်ပြီးရင် နွားတွေကို ဘာကြောင့် သတ်ဖြတ်ရပါသလဲ? အသားကို အလိုရှိတယ် ဆိုရင် ဘာကြောင့် အခြားသတ္တဝါကို မရွေးရပါသလဲ?

နားလည်မှု လွဲနေပြီ ထင်တယ်။ မူဆလင်တွေက ဥပုပုစောင့်ပြီးတိုင်း နွားတွေကို သတ်နေခြင်း မရှိပါ။ ဥပုပုလ လွန်ပြီး ရက် ၇၀ မှာ ကံဆောင်ပရိတ်ပျံ့ပြုရန် ဟာဂျ်ကို သွားကြပါတယ်။ အဲ့ဒီ ကံဆောင်ပရိတ်ပျံ့ပြုရာ နေရာကို ဘေးမဲ့နေရာအဖြစ် သတ်မှတ်ထားတယ်။ သို့သော် ဘေးမဲ့ ဆိုတဲ့ အပေါ်မှာ အယူသည်းလာမှာစိုးလို့ အစားအ သောက်အဖြစ် အသားဝတ္ထုကိုလည်း စားသုံးနိုင်ကြောင်း၊ စားသုံးရန် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ခွင့်ပြုတယ်။ ဒီအချိန် မှာ ငွေကြေးပြည့်စုံသူများက ကုလားအုပ်၊ နွား၊ ကျွဲ၊ ဆိတ်၊ သိုး စတဲ့ အသားဝတ္ထုရရှိနိုင်တဲ့ အသားများကို လှီး သတ်ကျွေးမွေးရပါတယ်။ ဒါကို ကုရ်ဘာနီလို့ ခေါ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ အပါအဝင် အရှေ့တောင်အာရှ နိုင်ငံများမှာ အသားဝတ္ထုရရှိတဲ့ နွားက အကြီးဆုံး သတ္တဝါဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် အများစုက အလှူအဒါန်းရက်ရောစွာဖြင့် အကြီးဆုံး သတ္တဝါကို တန်ဖိုးများများပေးပြီး ဝယ်ယူလှီးသတ် လှူဒါန်းကြတာပါ။ အိန္ဒိယမှာ ဆိတ်များကို လှီးသတ်လေ့ရှိတယ်။ (သူတို့က အစ္စလာမ် မဖြစ်မှီက နွားသားစားခြင်းကို ရှောင်ခဲ့တဲ့ ဓလေ့များ ရှိခဲ့တယ်။ အစ္စလာမ် ဖြစ်လာတော့လည်း ရိုးရာအစွဲနဲ့ နွားတွေကို စားသုံးခြင်း ရှောင်ကြဉ်လျက် ရှိပါသေးတယ်။) ဒါကြောင့် ကုရ်ဘာနီကို အိန္ဒိယသားတွေက **ပကရားအီးဒ်** လို့ ခေါ်ပါတယ်။ အိန္ဒိယ ဟိန္ဒူစတန်နီစကား- ပကရား= ဆိတ်၊ အာရ်ဗီစကား အီးဒ်= ပျော်ရွှင်ဘွယ်ကျင်းပသော ပွဲတော်၊ (အာရ်ဗီစကားနာများရဲ့ ခရစ္စမတ်ပွဲတော်ကိုလည်း အီးဒ်ဒုလ်မီးလားဒ် လို့ ခေါ်ပါတယ်။) ဒါကြောင့် အီးဒ် လို့ခေါ်တိုင်း- မူဆလင်တို့ရဲ့ ပွဲတော်လို့ သတ်မှတ်ခြင်း မှားပါတယ်။ ဒီတော့ ကံဆောင်ပရိတ်ပျံ့ပြုတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များကို ဂုဏ်ပြုခြင်းအားဖြင့် အခြားသော သူများပါ စား သုံးနိုင်ရန် အလှူအကြီး အတန်းကြီး ပြုလုပ်ခြင်း ပွဲတော်ကို ကုရ်ဘာနီအီးဒ်လို့ ခေါ်ပါတယ်။ တကယ်လို့ ဗုဒ္ဓ ဘာသာများ ယူဆသလို ယဇ်ပူဇော်တယ်လို့

ထင်မှတ်ခဲ့ရင်လည်း (မွေသင်္ဂီပိဋ်တော်၊ သုတ္တနိက္ခကဒုကနိက္ခေပ၊ သီလသမ္ပဒါဒုတ်) အရ အပြစ်မရှိပါ။ ကိုယ်တော် ဂေါတမကိုယ်တိုင်လည်း သူ့ကို ရည်စူးပြီး သတ်ဖြတ်လူဒါန်း ဆွမ်းကပ်တာကို စားသုံးခဲ့ကြောင်း ပဋကတ်တော်မှာ သီဟ စစ်သူကြီးက သတ်ကြေးသော အသားကို ဆွမ်းဘုန်းပေးခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခြားသော သာသနာ တစ်ခုကို လေ့လာလိုရင် မိမိရဲ့ သာသနာကို နှံ့စပ်အောင် အရင်လေ့လာစေလိုပါတယ်။ မိရိုးဖလာကြားဘူးနားဝများဟာ ဘယ်ဘာသာတရားကိုမှ ကိုယ်စားမပြုပါ။

4) တိရိစ္ဆာန်တွေသတ်ရင် ဘာကြောင့် လည်ပင်းလှီးဖြတ် သတ်ရပါသလဲ? သွေးထွက်သံယိုမှုတွေကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကြံ လုပ်ခြင်းဟာ ကုသိုလ် ပိုရနိုင်တယ်ထင်ပါသလား..?

တိရိစ္ဆာန် တစ်ကောင်ကို သတ်ရင်၊ ပေါင်ကဖြတ်ပြီး သွေးလွန်အောင်ထား တစ်စိမ့်စိမ့်ခံစားစေပြီးမှ သေစေခြင်း၊ ခေါင်းကို ထုပြီး အတွင်းကြေ ကြေပြီး သေစေခြင်း- များက ခံစားမှုအာရုံသွေးကြော- ခံစားမှုအာရုံကို ဖြစ်စေတဲ့ ဦးနှောက်ဆီသို့ သွေး ကြော ဖြစ်တဲ့ လည်ပင်းသွေးကြောကို ဖြတ်ခြင်းများထက် အဆပေါင်းများစွာ အချိန်ကြာစွာ ခံစားရပါတယ်။ ဒါကြောင့် အသားဝတ္ထုဖြစ်စေမယ့် တိရိစ္ဆာန်တစ်ကောင်ကို အချိန်အနည်းဆုံး၊ အချိန်အတိုဆုံး (သုံးစက္ကန့်မျှသာ) ခံစားချက် ဖြစ်စေပြီး ခံစားမှုအာရုံမဲ့သွားအောင် လည်ပင်းသွေးကြောကို လှီးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ (ဒီကိစ္စကို ကုလသမဂ္ဂ စားနပ်ရေးရာဌာန က လည်း အသိအမှတ် ပြုပေးထားပါတယ်။) တိရိစ္ဆာန်တစ်ကောင်ကို သတ်ဘို့ရာ- ထုသတ်ခြင်း၊ ရေနစ်သတ်ခြင်းများ မပြုစေ ဘို့လည်ပင်းသွေးကြောကိုသာ လှီးစေဘို့ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတိုင်းကို ကုလသမဂ္ဂက သင်တန်းများ လိုက်ပေးပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကိုလည်း ၁၉၉၆ ခုနှစ်မှာ သင်တန်းပေးသွားပါတယ်။ အဲ့ဒီလို လှီးသတ်ခြင်းဖြင့် သွေးပြန်ကြောမမှ တစ်ဆင့် ကိုယ်ခန္ဓာထဲ မှာရှိတဲ့ မသန့်သော သွေးများလည်း ထွက်သွားပါတယ်။ မူဆလင်များက နွားကို လှီးသတ်စားတာကို အပြစ်တစ်ခုလို့ မြင် ယောင်ခံစားနေမိရင် အခြားသော ဘာသာများက အသားဖြစ်အောင် တိရိစ္ဆာန်များကို ဘယ်ပုံစံနဲ့ စားသုံးနေပါသလဲ။ အခြား ဘာသာများက ဝက်တွေကို ဈေးထဲမှာ ခေါင်းလိုက်တွဲထားတာတွေကို လူကြီးမင်း အနေနဲ့ ဘယ်လို မြင်ပါသလဲ။

4) ISLAM မိန်းကလေးတွေဘာကြောင့် ဘာသာခြားကို လက်ထပ်ခွင့် မပြုတာလဲ?

လူကြီးမင်းရဲ့ ညီမတစ်ဦးကို လူကြီးမင်းနဲ့ အယူဝါဒမတူသူ တစ်ဦးက လက်ထပ်ယူဘို့ လူကြီးမင်းဆီက ခွင့်တောင်းလာရင် လူကြီးမင်း အနေနဲ့ ဘယ်လို ဆုံးဖြတ်မလဲ။ အဲ့ဒီ ကမ်းလှမ်းသူကို လူကြီးမင်းရဲ့ ဆန္ဒနဲ့ အရင်ညှိယူမယ် မဟုတ်လား အစ္စလာမ်က မိမိရဲ့ ညီမ သားသမီးများကို မိမိနဲ့ အယူမတူသူများက ကမ်းလှမ်းလာရင် (တောင်းလာရင်) အယူကို အရင်ကို ညှိဘို့ ပြောဆိုခြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။ သဘောဆန္ဒခြင်း မကိုက်ညီရင် မပေးစားဘို့ သွန်သင်ခြင်း ဖြစ်တယ်။ တကယ်လို့ လူငယ် နှစ်ဦးနှစ်ဘက် သဘောတူပြီး တောင်းဆို ကမ်းလှမ်းယူခြင်း မရှိသူများအတွက် မပေးစားကြနဲ့ ဆိုတဲ့ စကားက အသုံးမဝင်ပါ။ ပေးစားတယ် ဆိုတာက ကမ်းလှမ်းတောင်းဆိုမှ ပြုလုပ်လို့ ရတဲ့ အရာသာ ဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့လူငယ် နှစ်ဦး ချစ်ကြိုက်တာမှာ ပေးစားစား၊ မပေးစားစား ယူမှာပါပဲ။ ဒီလို အချိန်မျိုးမှာ လူငယ်ချင်း အယူကို ညှိယူလိမ့်မယ်။ ဒီလိုမညှိဘဲ ဗရမ်းပတာ ယူတာမျိုးလည်း လူမျိုးတိုင်း ဘာသာတိုင်း အယူဝါဒတိုင်းမှာ ရှိနေတာပဲလေ။ အစ္စလာမ်ဘက်က ယောက်ျား လေးဖြစ်ခဲ့ရင် အခြားဘာသာမှ မိန်းကလေးကို အယူဝါဒညှိတဲ့အခါမှာ သူဟာ ဘယ်ဘာသာဖြစ်စေ- သူ့ဘာသာမှာ သူဟာ အယူသန့်နေရင် (ဘိုးတော်ကိုးကွယ်တာမျိုး၊ နတ်ကိုးကွယ်တာမျိုး၊ သာသနာမှာ အမှန်တကယ် မသွန်သင်တဲ့ မိရိုးဖလာ များကို လိုက်နေတာမျိုး မဟုတ်ဘဲ မိမိသာသနာတစ်ခုကို အယူသန့်သန့်ကိုးကွယ်နေရင်) သူမကို လက်ထပ်ယူခွင့် ရှိပါ တယ်။ ဒါဟာ တစ်ခြား တဘက်သားအတွက် ဘာသာရေး လွတ်လပ်ခွင့် ပေးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်အံ့ ၅-၅- အလားတူပဲ- အခြားဘာသာများမှာ အစ္စလာမ် အမျိုးသမီး တစ်ဦးအတွက် သူ့သာသနာမှာ သူ လွတ်လပ်စွာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်ခွင့် (ပါး

စပ်က မဟုတ်ဘဲ တိကျတဲ့ ဥပဒေ) ရှိနေရင် အပြန်အလှန်အားဖြင့် လုပ်ထပ်ခွင့် ရှိပါတယ်။ ၅:၅ မှာ ပြောတဲ့ သင်တို့ ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရထဲမှာ ယုံကြည်သူအမျိုးသား အမျိုးသား အားလုံးကို ရည်ညွှန်းပြော ဆိုခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

တကယ်လို့ ညှိယူလို့ မရဘဲ-- သူတို့ဟာ သူတို့ လက်ထပ်ယူသွားရင် အဲ့ဒီ ဥပဒေကို ၆:၁၀ မှာ သင်တို့နှင့် အယူမတူသူ များထံမှ အမျိုးသမီးများသည် သင်တို့ထံသို့ ရောက်လာခဲ့သော်-- သူမတို့သည် ယုံကြည်သူ စင်စစ်ဖြစ်သည်ဟု တပ်အပ် သိခဲ့သော် (သူတို့ မဟုတ်ခဲ့သော်) သူမတို့အား အယူမတူသူများထံသို့ ပြန်မပြုကြနှင့် သူမတို့သည် သူတို့နှင့် မဆိုင်တော့ ချေ။ သူတို့ကုန်ကျခဲ့သော အရာများကို ပြန်ပေးလိုက်လော့ (ခိုလှုံလာသော သူများ အတွက် အမွေနှင့် ရပိုင်ခွင့်များကို မယူကြလင့် အယူမတူသူများအား ပြန်ပေးလိုက်လော့)။ သင်တို့ထံမှ အမျိုးသမီးများသည် သူတို့ထံ၌ ခိုလှုံသွားလျှင်လည်း သူမတို့အတွက် ကုန်ကျခဲ့သည်များအား ပြန်ယူထားလော့၊ (အမွေမပေးလိုက်နှင့်)။ လို့ ပြဌာန်းထားပါတယ်။ သူတို့ကို မရ မက တားမြစ်ထားရမယ်၊ ပိတ်ပင်ထားရမယ်လို့ ဆိုမထားဘူး၊ ဥပဒေကလည်း အပြန်အလှန် မျှတပါတယ်။ သေချာအောင် ဖတ်ပါ။ မိရိုးဖလာကြားဘူးနားဝများကို မလိုက်ဘဲ- အစ္စလာမ့် သွန်သင်ချက် အစစ်အမှန်ကို လူကြီးမင်း လေ့လာပြီးရင် မမျှ တတာများ ရှိတယ်လို့ ခံစားမိရင် ပြန်လည် ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။

5) ISLAM က ဘာကြောင့် ခွေးကို မုန်းတာလဲ? လူသားတွေဟာခွေးကို အိမ်မွေးသတ္တဝါလို့ ထားပါတယ် အဓိက က အိမ် လုံခြုံဖို့အတွက် ဖြစ်ပါတယ် သတ္တဝါတွေထဲ မှာ ခွေဟာ အရှင် သခင်ကို သစ္စာ အရှိဆုံးဖြစ်ပါတယ်..... ဘာကြောင့် ISLAM က ခွေးကို စေ့စေ့တောင် မကြည့်ရဲတာပါလဲ.... ကျမ်းစာထဲခွေးမမွေးရဘူးလို့ ပါပါသလား။

အသုံးဝင်ရင် ဘယ်သတ္တဝါကို မဆို မွေးခွင့် ရှိပါတယ်။ သွန်သင်ပေးထားတဲ့ အမဲလိုက် တိရစ္ဆာန်က (ခွေးများက) ဖမ်းဆီး ပေးတဲ့ အသားကိုလည်း စားခွင့်ရှိပါတယ်။ ၅:၄ ဒီနေရာမှာ အမဲလိုက် တိရစ္ဆာန် ဆိုတဲ့ စကားလုံးကို တိုက်ရိုက် အဓိပ္ပါယ် အားဖြင့် ခွေးများ (မုကလ္လဘီးန်) လို့ ရေးသားပါတယ်။

ဆရာတော်ကြီးများ ဆိုလိုတဲ့ ခွေး ဆိုတာက လူထဲမှာ အသိဉာဏ် မရှိ နိမ့်ကျတဲ့ လူတန်းစားမျိုး ဖြစ်အောင် မိမိပတ်ဝန်း ကျင်၊ မိမိအသိုင်းအဝိုင်း၊ မိမိသားတပည့်များကို ပြုစုပျိုးထောင်ခြင်း မပြုလုပ်နဲ့ ဆိုခဲ့တာပါ။ ဒါကို မိရိုးဖလာအလျောက် ဆွဲယူ တွေးမှတ်ပြီး အယူသည်းသွားတာတော့ အစ္စလာမ်ဒေသနာနဲ့ မဆိုင်ပါ။

6) ဝက်သားစားတာ မဖြတ်ပဲ ISLAM ထဲ ဝင်လို့ရပါသလား..... ကျနော်မေးတာတွေဟာ ဘာသာရေးစော်ကားမှု မရှိဘူး ထင်ပါတယ်... လူတိုင်းသိတဲ့ မေးခွန်းတွေကို မေးတာလဲဖြစ်ပါတယ်။

ဝက်သား မစားရခြင်း၊ အရက်မသောက်ရခြင်း၊ အတိုးမစားရခြင်း-- စတဲ့ အရာများက ကျင့်ဝတ်သီလများ ဖြစ်ပါတယ်။ သီလဆိုတာက ဘယ်ဘာသာမှာ မဆို ယုံကြည်ပြီးမှ တစ်ဖြေးဖြေး တည်ဆောက်ယူရတာပါ။ ဘယ်ဘာသာဝင် မဆို သီလ ပျက်နေသူများလည်း ထုနဲ့ထေးပါ။ သီလပျက်ခြင်းက သာသနာပျက်ခြင်း မဟုတ်ပါ။ သာသနာပျက်သွားရင် သူဟာ ပြန်လည်ပြုပြုကို ခက်ပါတယ်။ သီလပျက်သွားရင် ပြန်လည် ပြုပြင်ရ လွယ်ပါတယ်။ ဥပမာ- နိုင်ငံရေး ပါတီ တစ်ခုထဲ၊ သို့ မဟုတ် စစ်တပ်တစ်ခုထဲကို ဝင်တယ် ဆိုပါတော့-၊ အဲ့ဒီ ပါတီက နှုတ်ထွက်သွားရင်၊ သို့မဟုတ် စစ်တပ်က နှုတ်ထွက် ထွက် ပြေးသွားရင် သူဟာ ပါတီက သို့မဟုတ် စစ်တပ်က သစ္စာဖောက် ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် ပါတီက စည်းကမ်း (ဥပမာ တိုက်ပုံ ဝတ်ရမယ်၊ စစ်ဝတ်စုံဝတ်ရမယ်) ဆိုတာများကို မလိုက်နာမိရင်- သူဟာ၊ ပြုပြင်ရလွယ်ပါတယ်။ ပြန်လည်ဝတ်ဆင်လိုက်ရင် ပြီးသွားတာပဲလေ။ ရဟန်းများမှာလည်း ပါရာဇိကံ ထိုက်တာကို ကျူးလွန်မိရင် ရဟန်းဘဝကို စွန့်ရတယ်။ သိက္ခာချရတယ်။ သူ့ကို ရဟန်းအဖြစ် ပြန်လည် လက်မခံတော့ဘူး- သို့သော် ပါဏိကံလောက်ပဲ သင့်တယ် ဆိုရင်-၊ သူဟာ ပြန်လည်ပြုပြင်

စည်းစောင့်ခွင့်ရှိပြီး ရဟန်းအဆင့်က ထုတ်ပါယ်လို့ မရဘူးလေ။ (ရဟန်းတွေဟာ လူသတ်မှ ပါရာဇိကံသင့်တယ်။ လူက အပ အခြား သတ္တဝါများကို သတ်မိလို့ ပါရာဇိကံ မသင့်ဘူး ပါစိတ်ကံလောက်ပဲ သင့်တယ်။ ဆိုလိုတာက လူမဟုတ်တဲ့ နွား ဆိတ်၊ ကြက်၊ ဝက်လောက်ကို သတ်မိယုံလောက်နဲ့ ရဟန်းဘဝ ထွက်စရာ မလိုဘူး-- ပါရာဇိကံမှာ လေ့လာပါ။) အလား တူပဲ ဝက်သားစားမိခြင်း၊ အရက်သောက်မိခြင်းများဟာ အစ္စလာမ်မှာ ပါစိတ်ကံလောက်ပဲ သင့်ပါတယ်။

နောက်ဆုံးအနေနဲ့ မေးချင်ပါတယ် ကံ ကံ၏ အကျိုးကို ခင်ဗျားယုံပါသလား။

အဲ့ဒီ စကားက အစ္စလာမ်တွေက ဗုဒ္ဓဘာသာတွေကို မေးရမှာပါ။ မိရိုးဖလာကြီးက တကယ့် သစ္စာတရား အမှန်နဲ့ ပြောင်း ပြန် ဖြစ်နေတော့- လူကြီးမင်း အခုထင်နေသလိုပေါ့။- အစ္စလာမ်က ပြုမူကံတိုင်းအတွက် အကျိုးဆက် ကံ၏ အကျိုး ရှိနေ ပါတယ်။ ကံ-ကံ၏ အကျိုး ရှိတယ်ဆိုတာ တိကျပြတ်သားစွာ ပြဌာန်းခံထားရတဲ့ လောကဓမ္မပြဌာန်းချက် ဖြစ်တယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ခရစ်ယာန်လို ကယ်တင်ရှင် ဝါဒမျိုး အစ္စလာမ်မှာ မရှိပါ။ လွဲမှားနေတဲ့ မိရိုးဖလာ အဝိဇ္ဇာထဲက ကျွတ် လွတ်အောင် လောကဓမ္မကို ထိုးထွင်းသိသွားတဲ့ ဉာဏ်စဉ်ဆောင်များက အာမခံချက်များနဲ့ လမ်းပြပေးတဲ့ ဝါဒပဲ ရှိပါတယ်။ ဗုဒ္ဓဘာသာ (မိရိုးဖလာကိုပြောတာပါ)ကတော့ ကံ-ကံ၏ အကျိုးဆိုတာကို တွင်တွင်ကျယ်အောင် ပြောတယ်- ဒါပေမယ့် အဲ့ဒီ ကံ-ကံ၏ အကျိုးဆိုတဲ့ တိကျတဲ့ ပြဌာန်းချက် ဖြစ်တည်လာရတာကို မသေချာတဲ့ သဘာဝတရားကြောင့်လိုလိုတွေ လျှောက်ပြောနေတယ်။ (ဒီအတွက်လည်း လူကြီးမင်းက ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရင် ဗုဒ္ဓဘာသာ ဓမ္မ စရိယများနဲ့ ဆွေးနွေးလိုပါ တယ်။)

ISLAM ဟာ နောက်ဘဝရှိတယ် ဆိုတာ ယုံပါသလား သူများ အသက်သတ်ချင် ကိုယ် အသတ်ပြန်အသတ်ခံရမယ် ဆိုတာ ယုံပါသလား...

နောင်ဘဝ ရှိတယ်ဆိုတာကို ဘာသာအားလုံးက လက်ခံယုံကြည်ပါတယ်။ သူများ အသက်ကို သတ်မိတိုင်း (ရည်ရွယ်ချက် မရှိ၊ စစ်ပွဲမှာ အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်လို့ ဖြစ်စေ၊) နောင်ဘဝမှာ ပြန်အသတ်ခံရမယ် ဆိုတာကို ကိုယ်တော်ဂေါတမကိုယ်တိုင် က လက်မခံခဲ့ပါ။ အင်္ဂုတ္တိုရ်နိကာယ် ၂ မဟာဝဂ်၊ ၁ တိတ္ထာယတနသုတ်ကို ဖတ်ကြည့်ပါ။ မိရိုးဖလာက ပြောတိုင်း လိုက်ယုံ မနေဘို့ စွဲလမ်းမနေဘို့ လိုပါတယ်။

သူအများအသက်သတ် ချင်းက အကုသိုလ် ဖြစ်တယ်ဆိုတာ ယုံပါသလား။ နံပါတ် (၁) မှာ ဖြေပြီးပါပြီ-

ISLAM ရဲ့ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်ကဘာပါလဲ- ဒီမေးခွန်းကို မဖြေမှီ- ခင်ဗျားယုံကြည်နေတဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာရဲ့ အဓိက ရည်ရွယ် ချက်က ဘာဖြစ်ပါသလဲ- အရင် ဖြေပေးပါ။ နို့မဟုတ်ရင် အစ္စလာမ့် ရည်ရွယ်ချက်ကို နားလည်ဘို့ ခက်နေပါလိမ့်မယ်။

လူသားတိုင်း ကျိုးစားရင် ကျိုးစားသလောက် ဖြစ်နိုင်တယ် ဆိုတာယုံ ပါသလား လူသားတိုင်းကို ကြမ္မာကို ဖန်တီးခွင့် ရှိတယ် ဆိုတာယုံပါသလား။

လူသားဟာ ကြိုးစားခြင်းရဲ့ အခွင့်အရေးကို ခံစားခွင့် ရှိတယ်ဆိုတာ ယုံပါတယ်။ ကယ်တင်ရှင်ဝါဒကို လက်မခံဘူးလို့ ပြောခဲ့ ပြီမို့- ဒီကိစ္စက ခေါင်းစဉ်တူနေလောက်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကြိုးစားတိုင်း အားလုံး ဖြစ်လာတာ မဟုတ်ဘူး- ဆိုတာကို လူကြီးမင်း ကိုယ်တွေ ဖြစ်မှာပါ။ အဲ့ဒီ အခါကျတော့ ရှေးဘဝကံကို ထိုးချလိုက်၊ ဘုရားသခင် အလိုအတိုင်းလို့ ပြောလိုက်ပဲ မဟုတ်လား-- လူကြီးမင်း အနေနဲ့ လောကနိယာမများကို ကျေညက်အောင် အရင်လေ့လာပါ။ နို့မဟုတ်ရင် လူကြီးမင်း ကိုယ်တိုင်က အချို့အရာတွေကို ရှေးဘဝကံပဲလို့ ထိုးချနေရလိမ့်မယ်။ ဒါဆိုရင် ပိဋကတ်တော်- အင်္ဂုတ္တိုရ်၊ မဟာဝဂ်၊

တိတ္ထာယနသုတ်၊ ၆၂- လာ "အရာရာတိုင်းသည် ရှေးဘဝကံကြောင့်ချည်း ဖြစ်တာမဟုတ်၊ အရာရာတိုင်းသည် အစဉ် အလာ နားလည်သော ဖန်ဆင်းရှင်ကြောင့်ချည်း ဖြစ်တာမဟုတ်၊ အရာရာတိုင်းသည် အကြောင်းဖော်ဖြစ် မရှိဘဲလျှက်လည်း ဖြစ်တာ မဟုတ်-" ဆိုတာနဲ့ လွဲနေပါဦးမယ်။

ဥပုသ်မစောင့်တဲ့ ISLAM ဘာသာဝင်တွေကို ဘာကြောင့် အရေးယူ တာပါလဲ သူတို့ မစောင့် နိုင်တာကို အတင်းအကျပ် ဘာကြောင့် ခိုင်းပါသလဲ လူတစ်ဖက်သားရဲ့ အခွင့်အရေးကို ထိမ်းချုပ်တာ လူ့အခွင့် အရေးချိုးဖောက်မှုလို့ ခေါ်နိုင်ပါ သလား...

အတင်းအကြပ် ခိုင်းစေခြင်းဟာ လူ့အခွင့်အရေးကို စော်ကားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူပဲ-- မိမိက ယုံကြည်ခံယူထားရာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၊ သာသနာတစ်ခုရဲ့ စည်းကမ်းကိုယုံကြည်ပါတယ်လို့ ဆိုပြီး စည်းကမ်းမလိုက်နာခြင်းဟာလည်း စည်း ဖောက်သူဖြစ်ပါတယ်။ လူတစ်ဦးကို ဘယ်သူကမှ အစွလာမိဖြစ်စေရမယ်၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ ဖြစ်စေရမယ်လို့ အတင်းအကြပ် ခံစေလို့ မရပါ။ အစွလာမိကလည်း ဒီလို အတင်းအကြပ် သာသနာပြုခြင်း- ခံယူစေခိုင်းခြင်းကို တားမြစ်ပါတယ်။ ၂:၂၅၆။ လူတစ်ဦးဟာ စစ်တပ်ထဲကို ဘယ်သူကမှ မဝင်ခိုင်းဘူး-- သူ့သဘောနဲ့ သူဝင်ရင် သူဟာ စစ်စည်းကမ်းကို လိုက်နာရပါ မယ်။ မလိုက်နာ ရင် အရေးယူခြင်းကို ခံရပါမယ်။ ဒါဟာ စည်းကမ်းဖြစ်ပါတယ်။ မလေးနိုင်ငံမှာ မူဆလင် အများစု ဖြစ် တယ်။ လူတွေက လူများစု ရတဲ့ အခွင့်အရေးကို လိုချင်တယ်။ အစွလာမိ ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်အောက်မှာနေတယ်။ အဲ့ဒီ ခေါင်း စဉ်အောက်မှာ နေရင် အဲ့ဒီ ခေါင်းစဉ်က ချမှတ်ထားတဲ့ စည်းကမ်းကို လိုက်နာရဘို့ တာဝန်ဖြစ်ပါတယ်။ မလိုက်နာရင် စည်း ကမ်းထိမ်းတွေက လိုက်နာအောင် စည်းကြပ်စေဘို့ တာဝန်ရှိပါတယ်။ လူများစု ရတဲ့ အခွင့်အရေးကောင်းတွေကိုတော့ လိုချင်ပြီး- လူများ စုလိုက်နာရမယ့် စည်းကမ်းတော့ မလိုက်လိုဘူး ဆိုရင် အဲ့ဒီလို လူတန်းစားက လူ့အခွင့်အရေး ဆိုတာကို အကြောင်း ပြခွင့် မရှိပါ။ အဲ့ဒီ လူများစုက အခြားဘာသာဝင်များကို အနိုင်ကျင့်ပြီး- မင်းတို့ပါ ဥပုသ်မစောင့်ရမယ်လို့ အတင်း အကျပ် ခိုင်းစေမှ သူမယုံကြည်လို့ မသက်ဝင်ခဲ့ရာကို အတင်းအကြပ်ခိုင်းမှုနဲ့ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ကျနော် မေးတာအတော်ရှည်နေပြီ ဒါလောက်ပဲ မေးပါမယ်။ အချိန်မရွေးမေးပါ။ သိလိုတဲ့ အရာများကို ယဉ်ကျေးစွာမေး သူတို့အတွက် အဖြေဖြေပေးနေမှာပါ။

ကျနော် မလေးမှာနေပါတယ် ကျနော်စက်ရုံးမှာရော တစ်ခြားစက်ရုံမှာပါ ISLAM ဘာသာဝင်တွေ ဥပုသ်မစောင့်ကြောင့်နေ ပါတယ် သူတို့ ခိုးစားပေးမယ် တွေရင် အရေးယူခံရမှာစိုးလို့ ဖြစ်တယ်လို့ ပြောပါတယ် ကျနော် ကပြောလိုက်ပါတယ် ကိုယ် ပိုက်ဆံနဲ့ ဝယ်စားတာ ဘယ်သူဟာမှ ခိုးစားတာ မဟုတ်ပဲ-လို့ ဘာလို့ အရေးယူလို့ ရမှာလဲလို့ အဲ ဒီ အရေးယူမယ် ဆိုတာ က လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်တာလို့ ခင်များထင်ပါသလား--

အစွလာမိခေါင်းစဉ်အောက်မှာ နေပြီး အစွလာမိစည်းကမ်းကို ဖောက်ရင် စည်းကမ်းဖောက်မှု အရေးယူခြင်းဟာ လူ့ အခွင့် အရေး ချိုးဖောက်တာ မဟုတ်ပါ။ ရဟန်းဘောင်ဝင်ပြီး-- ရဟန်းအလုပ်ကို မလုပ် မေထုံမှုမှာ မြူးနေရင်- သူ့ကို အရေးယူရ မှာပဲလေ--၊ သူ့ကို ဘယ်သူကမှ အတင်းအကြပ် ရဟန်းဝတ်ခိုင်းတာ မဟုတ်ဘူး။ အဲ့ဒီ ရဟန်းက ငါ- ပိုက်ဆံနဲ့ ငါ- အပျော် မယ်ငါးတာ-၊ ဇီဝိခံတာ ဘယ်သူနဲ့မှ မဆိုင်ဘူး-၊ အပျော်မယ်တောင် ပိုက်ဆံရသေးတယ်လို့ စောဒကတက်ရင် ခင်ဗျားက ဘယ်လို ဆုံးဖြတ်မယ် စိတ်ကူးပါသလဲ။ ရဟန်းဝတ်ရင် ရဟန်းဘောင်ထဲက ကျင့်ဝတ်သိက္ခာနဲ့ နေရမယ်။ အစွလာမိ ဖြစ်လို ရင် အစွလာမိကျင့်ဝတ်သိက္ခာနဲ့ နေရမယ်။ (ဥပုသ်မစောင့်ခြင်းမှာလည်း ချွင်းချက် ဥပဒေတွေ ရှိပါတယ်။ နာမကျမ်းရင်- လုံးဝ မတတ်သာတဲ့ အခြေအနေမှာရှိရင် ပလပ်ခွင့် ရှိပါတယ်- အတင်းအကြပ် မဟုတ်ပါ။) ဘယ်ကိစ္စမှာ မဆို အနာခံမှ အသာစံ

ရပါတယ်။ ဥပုပုစောင့်ခြင်း၊ အစားအသောက်ရှောင်ခြင်း၊ လောကီစည်းစိမ်များကို မက်မောဖက်တွယ်မှုမှ ရှောင်ခြင်း၊ မလွဲမရှောင်သာ တော်လှန်ခုခံခြင်း ဆိုတာတွေက အနာခံရတာတွေပါ။ ဒါတွေကို မလုပ်ချင်ရင် အဲ့ဒီလူက အဲ့ဒီ လူ့အဖွဲ့အစည်းက တရားဝင် ထွက်လိုက်ပါ။ နောက်ထပ် သူပျော်တဲ့ သူလိုက်နိုင်တဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းမှာ သက်ဝင်ခိုလှုံခွင့် ရှိပါတယ်။ ၁၀၉- တစ်ခုတော့ ရှိတယ် အဲ့ဒီလို လူတန်းစားက ဘယ်ခေါင်းစဉ်မှာ ခိုလှုံ-ခိုလှုံ အနာခံရမယ်တွေရင် လျှို့ဝှက်ပြီး သစ္စာဖောက်မှာပါပဲ--။ ဗုဒ္ဓဘာသာကို ပြောင်းသွားပြီး ဘုန်းကြီးဝတ်ရင်လည်း ညစာခိုးစားမယ်၊ ကာမရာဂ အတွက် ခိုးပြီး ကျင့်ကြံမှာပါပဲ။

လေးစားစွာဖြင့်

ဌေးလွင်ဦး